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VOORSTEL AAN DE RAAD

Datum : 10 januari 2023 

Voorstel van : college van burgemeester en wethouders

Onderwerp : (Sport)verenigingen en duurzaamheid 

Portefeuillehouder : Ben Brands en Henri Willems

Samenvatting:

Op 25 oktober 2022 heeft het college besloten om (sport)verenigingen te informeren over al 
bestaande regelingen waar (sport)verenigingen aanspraak op kunnen maken om 
verduurzamingsmaatregelen te treffen. Het gemeentelijk maatschappelijk vastgoed wordt voorzien 
van een integraal duurzaamheidsadvies. De te treffen maatregelen worden opgenomen in de 
meerjarenonderhoudsplanning van 2023. De gemeenteraad is hierover geïnformeerd via een memo. 

Inmiddels is dit onderwerp besproken tijdens de commissievergaderingen van november en hebben 
de buitensportaccommodaties een gezamenlijke brief naar de gemeente gestuurd. De punten die in 
de brief en de commissie naar voren komen, gaan over meerdere thema’s dan waar de memo op in 
ging. Om aan deze punten tegemoet te komen is nu een raadsvoorstel over deze punten opgesteld, 
zie bijlage 1. De punten die naar voren komen zijn:

1. Collegebesluit en raadsmemo verduurzaming maatschappelijk vastgoed
2. Beleidslijn vervangings- en uitbreidingsinvesteringen buitensportaccommodaties
3. Hoge energiekosten
Hierbij komt met name naar voren dat er behoefte is aan duidelijkheid en handelingsperspectief

In het raadsvoorstel worden het eerder genomen collegebesluit en de beleidslijn vervangings- en 
uitbreidingsinvesteringen buitensportaccommodaties toegelicht en in samenhang met elkaar 
uitgelegd, zodat het handelingsperspectief voor verenigingen duidelijk wordt. Daarnaast wordt 
voorgesteld om alle verengingen onder voorwaarden éénmalig tegemoet te komen in de hoge 
energiekosten via een subsidieverordening. Voorgesteld wordt om het benodigde budget uit de 
algemene middelen beschikbaar te stellen.

Voorgesteld besluit: 
1. In te stemmen met het handelingsperspectief voor (sport)verenigingen op basis van reeds genomen 

besluiten
2. Een éénmalige subsidieverordening ‘compensatie hoge energiekosten verenigingen’ in te stellen 
3. Hiervoor een budget van €200.000,- voor het jaar 2023 uit de algemene middelen beschikbaar te 

stellen en deze op te nemen in de voorjaarsnota 2023

GEMEENTE BOEKEL
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Inleiding/probleemstelling:
Op 28 maart 2022 is de beleidslijn vervangings- en uitbreidingsinvesteringen buitensportaccommodaties 
vastgesteld. Op 25 oktober heeft het college besloten om (sport)verenigingen die aan de slag willen met 
verduurzaming te informeren over bestaande regelingen. De consequentie hiervan is dat de gemeente zelf 
geen structurele financiële bijdrage levert aan verduurzaming van verenigingen. Verenigingen die in panden 
zitten waar de gemeente eigenaar van is worden voorzien van een integraal duurzaamheidsadvies. 
Daarnaast kampten verenigingen in 2022 met hoge energiekosten. Aangezien er nog geen regelingen 
bestaan om deze te compenseren, stelt het college voor om een eenmalige subsidieverordening in te 
richten om de hogere energiekosten van 2022 gedeeltelijk te compenseren ten opzichte van 2021.

Naar aanleiding van het collegebesluit van 25 oktober hebben de bestuurders van buitensportverenigingen 
gezamenlijk een brief naar de gemeente verstuurd waarin ze hun zorgen uit (bijlage 1). Deze zorgen zijn 
ook geuit tijdens de commissievergadering van 29 november 2022. Bij de geuite zorgen komen 3 thema’s 
terug in willekeurige volgorde:

1. Vervangings- en uitbreidingsinvesteringen bij buitensportaccommodaties.
2. Verduurzaming van verenigingen
3. Hoge energiekosten voor verenigingen

Hierbij komt met name naar voren dat er behoefte is aan duidelijkheid en handelingsperspectief

Handelingsperspectief
Op basis van de reeds genomen besluiten hebben verenigingen het volgende handelingsperspectief:

1. Als bij een buitensportaccommodatie een basisvoorziening vervangen of uitgebreid moet worden, of 
een nieuwe basisvoorziening moet worden toegepast, kan op basis van de beleidslijn vervangings- 
en uitbreidingsinvesteringen een aanvraag ingediend worden. Bij vervanging draagt de gemeente 
100% van de kosten, bij uitbreiding 80% en bij nieuwe voorzieningen 20%. De overige kosten zijn 
voor de vereniging zelf.

2. Als een vereniging wil verduurzamen kan deze gebruik maken van bestaande regelingen. Er zijn 
onder andere subsidies, leningen en gratis in te winnen adviezen beschikbaar. De vereniging maakt 
voor verduurzaming eerst gebruik van de bestaande regelingen en de beschikbare adviezen. Mocht 
blijken dat bestaande regelingen niet geschikt zijn voor de plannen van de vereniging, wordt door 
de vereniging eerst samen met een adviseur gekeken naar creatieve oplossingen. Zo kan 
samenwerking met andere verenigingen opgezocht worden om bijvoorbeeld meer schaalgrootte te 
creëren, ook kunnen de duurzaamheidsplannen misschien aangepast worden zodat het wel 
passend is. Als de adviseur aangeeft dat er geen mogelijkheden zijn binnen de bestaande 
regelingen, kan de vereniging een gesprek aanvragen bij de gemeente. Tijdens dit gesprek worden 
de duurzaamheidsplannen besproken en inventariseert de gemeente de knelpunten die spelen bij 
de uitvoering.

3. In 2022 zijn de energiekosten ten opzichte van 2021 flink gestegen. Vanuit de rijksoverheid worden 
bedrijven en inwoners hierin gecompenseerd met diverse regelingen. Verenigingen vallen vaak 
buiten deze regelingen en onlangs is bekend geworden dat er vanuit de rijksoverheid geen 
specifieke regeling komt voor verenigingen. Gezien het maatschappelijke belang van onze 
verenigingen wordt in dit voorstel voorgesteld om de hoge energiekosten van 2022 te compenseren 
via een eenmalige subsidieverordening. Deze verordening is te vinden in bijlage 2. Met deze 
subsidieverordening wil gemeente Boekel verenigingen en maatschappelijke organisaties die als 
gevolg van de gestegen energiekosten in financiële problemen zijn geraakt of dreigen te raken, en 
deze kosten niet zelf kunnen opgevangen ondersteunen. Deze verordening is van toepassing op 
verenigingen en maatschappelijke organisaties die een eigen energiecontract hebben met een 
hernieuwd of variabel tarief sinds 1 januari 2022 en in of vanuit een eigen accommodatie hun 
activiteiten hebben. Verenigingen en maatschappelijke organisaties kunnen alleen aanspraak 
maken op compensatie als het grootste deel van hun inkomsten uit contributie van leden komt.

Relatie met eerdere besluitvorming:
• Z047237/AB030264 Beleidslijn vervangings- en uitbreidingsinvesteringen 

buitensportaccommodaties van 28-3-2022
• Z049619/BW003188 Collegebesluit verduurzamen maatschappelijk vastgoed van 25-10-

2022 inclusief raadsmemo

Beoogd resultaat: 
Perspectief bieden aan verenigingen rondom (financiële) mogelijkheden inzake duurzaamheid, 
energiekosten en vervangings- en uitbreidingsinvesteringen.
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Keuzemogelijkheden:
Keuzemogelijkheden zijn er altijd. Zo kan ervoor gekozen worden om geen eenmalige 
subsidieverordening in het leven te roepen. Door dit niet te doen blijven verenigingen met hoge 
energiekosten zitten. Dit moeten zij dan via contributieverhoging doorrekenen aan hun leden. In het 
ergste geval zullen verenigingen hun deuren moeten sluiten.

U kunt er ook voor kiezen om geen maximaal compensatiebedrag en subsidieplafond in te stellen. Dit 
is nu ingesteld om op een zo kort mogelijke termijn, zoveel mogelijk verenigingen te helpen. Vooraf is 
niet geheel duidelijk hoeveel de energiekosten per vereniging zijn gestegen in 2022. Hierdoor weten 
we ook niet hoeveel budget er exact geraamd moet worden om verenigingen volledig te 
compenseren. Dit kan onderzocht worden met behulp van een inventarisatie, maar dat levert 
vertraging in de uitvoering op, waardoor verenigingen mogelijk verder in de knel komen. Daarom 
wordt aanbevolen om een vast subsidieplafond in te stellen en een maximum aan te vragen bedrag 
per vereniging op te nemen. 

Argumenten:
De argumenten die bij het vaststellen van de beleidslijn vervangings- en uitbreidingsinvesteringen 
buitensportaccommodaties zijn genoemd en die in de raadsmemo over verduurzaming van maatschappelijk 
vastgoed zijn genoemd zijn hieronder niet herhaald. 

1. Landelijk komt er geen tegemoetkoming voor hoge energiekosten voor verenigingen 
De hoge energiekosten waar heel Nederland in 2022 mee te maken had, drukken ook bij 
verenigingen in Boekel zwaar op de begroting. Voor inwoners en ondernemers heeft de 
rijksoverheid regelingen ingesteld waarmee tegemoetgekomen wordt aan de hoge 
energiekosten. Verenigingen vallen veelal buiten deze regelingen maar hebben wel te maken 
met hoge energiekosten. Inmiddels is bekend geworden dat er landelijk geen 
tegemoetkoming voor verenigingen wordt ingesteld. Daarnaast heeft de minister aangegeven 
dat ze in eerste instantie inzet op het verduurzamen van verenigingen en daardoor geld via 
landelijke verduurzamingsregelingen beschikbaar stelt, maar dat er wel een gedeelde 
verantwoordelijkheid ligt in het opvangen van de energiecrisis en het verduurzamen van 
verenigingen. Door 75% procent van de gestegen energiekosten te vergoeden en te vragen 
naar besparingsmogelijkheden, sluit gemeente Boekel aan bij de visie van de minister.

2. Een eenmalige subsidie is goed uitvoerbaar
De verordening is eenvoudig gehouden. Hierdoor kan de subsidie binnen de huidige 
ambtelijke capaciteit uitgevoerd worden.

3. Vastgesteld beleid wordt met dit raadsvoorstel niet aangepast, er wordt enkel een nieuwe 
verordening toegevoegd.

De beleidslijn vervangings- en uitbreidingsinvesteringen buitensportaccommodaties blijft 
gewoon van kracht. Ook de lijn om voor verduurzaming eerst gebruik te maken van bestaande 
regelingen blijft van kracht. Het palet wordt nu alleen uitgebreid met een eenmalige subsidie in 
verband met de hoge energiekosten. 

4. Er zijn meerdere gemeenten die een soortgelijke eenmalige subsidie geven
Na onderzoek is gebleken dat bijvoorbeeld gemeente Maashorst, Land van Cuijk, Zwolle en 
gemeente Horst aan de Maas een tegemoetkoming bieden van (sport)verenigingen in 
verband met de hoge energiekosten. Mogelijk zijn er meer gemeentes die dit doen.

5. Verenigingen weten in korte tijd welke tegemoetkoming ze kunnen aanvragen
De subsidieverordening is zo vormgegeven dat de doorlooptijd voor het aanvragen, 
beoordelen en toekennen van de verordening op redelijk korte termijn kan plaatsvinden. 
Hierdoor kunnen verenigingen snel geholpen worden. Doordat het op korte termijn niet 
mogelijk is om een inventarisatie te doen naar de gestegen energiekosten, is ervoor gekozen 
om een maximaal bedrag per uitvraag vast te stellen, en een subsidieplafond in te regelen. 
Wij denken hiermee de meeste verenigingen te kunnen helpen. Mochten er verenigingen zijn 
waarvoor het maximum bedrag niet voldoende is kent de verordening via artikel 7 de 
mogelijkheid om maatwerk te leveren. Indien blijkt dat het gekozen subsidieplafond van 
€200.000,- te laag blijkt, komen we bij u terug voor een aanpassing van de verordening.
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6. Besparings- of verduurzamingsplannen noodzakelijk
De gemeente kan op lange termijn niet tegemoet blijven komen in hoge energiekosten. Het is 
ook onduidelijk hoe lang deze situatie nog gaat duren. Om op lange termijn minder vatbaar te 
zijn voor hoge energiekosten is besparen of verduurzamen een goede oplossing. Daarom is 
in de subsidieverordening opgenomen dat aanvragers moeten aangeven welke 
besparingsmaatregelen of verduurzamingsmaatregelen zij in het verleden al genomen 
hebben, of in de toekomst nog gaan nemen.

Kanttekeningen:

1. Subsidie voor compensatie hogere energielasten vindt plaats nadat kosten al gemaakt zijn
De eenmalige subsidieverordening gaat alleen over de toegenomen energielasten van 2022. 
Als de subsidie beschikbaar komt, is 2022 al voorbij. 

Financiële gevolgen en dekking:
Een groot deel van dit voorstel gaat over bestaand beleid. Daar waar het bestaande beleid financiële 
gevolgen met zich mee brengt is dat inzichtelijk gemaakt, voor de vaststelling van het beleid. Hier zijn 
geen wijzigingen in.
Het openstellen van een eenmalige subsidieverordening heeft wel financiële gevolgen. Zo is er naar 
schatting een bedrag van €200.000,- nodig om tegemoet te komen in de hoge energiekosten. Met dit 
bedrag kunnen 36 verenigingen geholpen worden met het maximaal aan te vragen 
compensatiebedrag van €5.500,-. Aangezien we met een schatting moeten werken is in de 
verordening een subsidieplafond van €200.000,- opgenomen. Na het verstrijken van de 
indieningstermijn worden alle aanvragen beoordeeld. Mocht het totaal aangevraagde bedrag het 
subsidieplafond overschrijden, dan wordt de subsidie naar rato uitgekeerd. Dit budget wordt 
opgenomen in de voorjaarsnota 2023 en voor het jaar 2023 beschikbaar gesteld uit de algemene 
middelen. 

Risico’s:
Mogelijk vragen ondernemers of inwoners na het zien van deze subsidieverordening, ook een 
tegemoetkoming voor de verhoogde energiekosten aan de gemeente. Echter kunnen zij aanspraak 
maken op landelijke regelingen. Hierdoor is het niet nodig om als gemeente hierin tegemoet te 
komen. 

Ook is gekeken of de subsidieverordening past binnen de regels die gelden voor Staatssteun. Wij zijn 
van mening dat we deze subsidie kunnen verstrekken, omdat het alleen om verenigingen gaat die 
een maatschappelijk doel nastreven en binnen deze sector alle verengingen binnen de voorwaarden 
een aanvraag kunnen indienen. Hierdoor verstoren we de marktwerking niet.

Communicatie:
De subsidieverordening ‘compensatie hoge energiekosten verenigingen’ wordt na vaststelling gepubliceerd 
op het gemeenteblad. Daarnaast wordt de informatie gedeeld via de gemeentelijke website en wordt er een 
bericht geplaatst in het Boekels Weekblad. 

De verenigingen worden per mail geïnformeerd over het handelingsperspectief op basis van reeds 
genomen besluiten. Daarnaast kunnen zij de informatie terugvinden op de gemeentelijke website. Ook 
wordt een bijeenkomst georganiseerd waarin de verenigingen worden bijgepraat over de bestaande 
regelingen voor verduurzaming. Dan is ook de mogelijkheid tot het stellen van vragen.

Uitvoering en evaluatie:
De uitgaven behorende bij de eenmalige subsidieverordening wordt in de financiële cyclus meegenomen. 

Voor de uitvoering en evaluatie van de beleidslijn vervangings- en uitbreidingsinvesteringen 
buitensportaccommodaties en het collegebesluit verduurzamen maatschappelijk vastgoed, wordt verwezen 
naar de reeds genomen besluiten.

Voorstel:
1. In te stemmen met het handelingsperspectief voor (sport)verenigingen op basis van reeds genomen 

besluiten
2. Een éénmalige subsidieverordening ‘compensatie hoge energiekosten verenigingen’ in te stellen 
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3. Hiervoor een budget van €200.000,- voor het jaar 2023 uit de algemene middelen beschikbaar te 
stellen en deze op te nemen in de voorjaarsnota 2023

Burgemeester en wethouders van Boekel,

de secretaris,                         de burgemeester,

Mr. J.G. Marcic                      C.J.M. van den Elsen 

Bijlagen ter inzage:

Bijlagen die zijn bijgevoegd:
Bijlage 1: Ingekomen brief instandhouding buitensportverenigingen
Bijlage 2: Raadsbesluit instemmen met handelingsperspectief voor (sport)verenigingen
Bijlage 3: Raadsbesluit instellen eenmalige subsidieverordening compensatie hoge energiekosten
Bijlage 4: Raadsbesluit beschikbaar stellen budget


